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Abstract (en)
[origin: WO8908366A1] A system for transmitting and receiving signals representing a high-definition television (HDTV) image is disclosed. The
signals are sent over two conventional 6 MHz NTSC channels. A first signal, the main signal, is developed by encoding circuitry (112) from HDTV
source signals to be compatible with existing NTSC receivers (122) in that it produces a display on those receivers which is not significantly
distorted. The main signal includes psycho-physically hidden video information which may be used by an extended definition receiver (128) to
produce a widescreen image having a higher level of detail than a conventional video image. A second signal, the auxiliary signal (AUX), is
developed at the transmitter by decoding the main signal (140) and subtracting the decoded main signal from the original HDTV source signals. The
auxiliary signal, which includes frequency components from 0 Hz to 20 MHz is split into three bands, A (0 Hz-6 MHz), B (6 MHz-12 MHz) and C (12
MHz-18 MHz). Bands B and C are frequency converted to occupy the 0 Hz-6 MHz band and are time division multiplexed on a line by line basis. The
combined B and C bands are then time division multiplexed with the A band on a frame by frame basis for still images. For moving images, only the
A band is sent. The receiver (136) decodes the main signal, and, using a motion signal sent with the main signal, decodes the auxiliary signal. The
decoded main and auxiliary signals are combined to reproduce the HDTV image.

Abstract (fr)
L'invention concerne un système de transmission et de réception de signaux représentant une image de télévision à haute définition (HDTV). Les
signaux sont envoyés par deux canaux classiques NTSC de MHz. Un premier signal, le signal principal, est développé en codant le circuit (112) à
partir des signaux de la source HDTV pour être compatible avec les récepteurs NTSC existants (122) et produire un affichage sur ces récepteurs
sans distorsion importante. Le signal principal comprend des informations vidéo psycho-physiquement cachées qui peuvent être utilisées par un
récepteur à haute définition (128) pour produire une image grand écran ayant un niveau plus élevé de détail qu'une image vidéo classique. Un
second signal, le signal auxiliaire (AUX), est développé au niveau de l'émetteur en décodant le signal principal (140) et en soustrayant le signal
principal décodé des signaux originaux de la source HDTV. Le signal auxiliaire, qui comprend des composantes de fréquence de 0 Hz à 20 MHz
est divisé en trois bandes, A (0 Hz-6 MHz), B (6 MHz-12 MHz) et C (12 MHz-18 MHz). Les fréquences des bandes B et C sont converties pour
occuper la bande 0 Hz-6 MHz et subissent un multiplexage temporel sur une base ligne par ligne. Les bandes B et C combinées subissent ensuite
un multiplexage temporel avec la bande A sur une base bloc par bloc pour des images immobiles. Pour des images mobiles, uniquement la bande
A est envoyée. Le récepteur (136) décode le signal principal et, en utilisant un signal de mouvement envoyé avec le signal principal, le récepteur
décode le signal auxiliaire. Les signaux auxiliaire et principal décodés sont combinés pour reproduire l'image HDTV.
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